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  Reell valfrihet för unga och äldre! 
Socialdemokraterna anser 
att Täby är en bra kommun 
att leva i. Här finns trygghet, 
låg arbetslöshet och goda 
möjligheter för företagare. Vi 
är en naturnära kommun 
med storstadsnära fördelar. 

Men, samtidigt ser vi att 
Täby brister på många 
områden som borde vara 
självklara i en välbärgad 
kommun i Stockholms län. 
Täby saknar en jämställd-
hetsplan, klimatstrategin är 
tunn och utan jämförbara 
mål och den så kallade 
valfriheten innebär för den 
som söker hemtjänst ett val 
mellan endast privata ut-
förare. Vi fortsätter därför att 
arbeta för ett ekonomiskt, 
socialt och ekologiskt 
hållbart Täby där invå-
narnas livskvalitet ökar 
utan att miljön skadas.  

DE UNGAS 
PERSPEKTIV 
Den lagstadgade barn-
konventionen ska vara 
ledande i alla kommu-
nala beslut. För att vi 
ska kunna ta till vara 
barnperspektivet i allt 
som rör barnens miljö 
behövs ett mer inklude-
rande synsätt. 
Barngrupper och skol-
klasser ska inte vara 
större i Täby kommun 
än att varje barn blir 
sett.  

Förskolor och skolor funge-
rar bra i Täby, men de kan 
utvecklas än mer. Framför 
allt behöver skolpengen 
höjas och en enhetlig för-
skolpeng införas. 
 
Valfriheten måste också 
betonas. För den som vill 
välja en kommunal förskola 
finns endast tre alternativ – 
alla inom ett ganska litet 
geografiskt område. Vårt 
mål är kommunal förskola 
och skola i varje stadsdel. 

 
Vi tror på politikens 

möjligheter att förbättra vår 
tillvaro och vi vill se ett 

ökat engagemang hos den 
moderatstyrda ledningen.  

 

 
 

Drastiskt minskade utsläpp 
av koldioxid är nu helt 
nödvändiga för att minska 
människans förödande på-
verkan på klimatet. Vi 
kräver att Täby blir aktiv i 
det arbetet. Kommunen 
kan inte åka snålskjuts på 
andra kommuner – och 
länder – som gör betydligt 
mer! 
 
DE ÄLDRES  
PERSPEKTIV 
Alla Täbybor ska känna sig 
trygga med att åldras i 
kommunen. En god hem-
tjänst och ett gott omsorgs-
boende ska erbjudas. En 
utbildad personal ger ökad 
säkerhet för de äldre. 
Kommunal hemtjänst ska 

återinföras för att ge 
reell valfrihet. Möjlighet 
till gemenskap och en 
aktiv fritid ska finnas. 
Unga och äldre ska 
kunna dela på gemen-
samma verksamhets-
lokaler.  
 

 

 

Agneta Lundahl Dahlström, 
kommunalråd i opposition, 
och Camilla Henricsson 
Bajas, gruppledare i kultur- 
och fritidsnämnden, är 
Socialdemokraternas två 
främsta företrädare i Täby 
kommun.  
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Kommunstyrelsen: 

ATT KLARA KLIMATOMSTÄLLNINGEN 
ÄR VÅRT GEMENSAMMA ANSVAR! 
Vi måste säkerställa möjligheten till ett bra liv, både för oss som 
lever idag och för de som ska leva i framtiden. Hållbarhet innebär 
att vi investerar i människor och samhället på ett sätt som värnar 
jordklotets förmåga att återhämta sig i minst samma takt som vi 
konsumerar dess resurser.

MÄTBARA MÅL 
Den klimatstrategi som Täby 
har antagit har tyvärr inga 
mätbara mål och inte heller                  
någon tidplan, beskrivning 
av hur uppföljningen ska ske 
eller hur resultaten ska 
förmedlas till Täbyborna. 
Kommunen måste ta fram 
en konkret handlingsplan för 
åtgärder som minskar ut-
släppen av växthusgaser 
inom kommunen. Planen 
ska också ge besked om när 
åtgärderna ska genomföras 
och vilka effekter de ger. 
Vi vill att Täbys klimat- och 
miljöstrategi ska resultera i 
klimatneutralitet år 2030 för 
den egna verksamheten och 
2040 för hela kommunen.  
Vi vill också att Täby 
ansluter sig till partipolitiskt 
obundna föreningen Klimat-
kommunerna för utbyte av 
erfarenheter. 
 
KRAV PÅ HÅLLBARHET 
Genom klimat- och miljöin-
riktade upphandlingar kan 
hållbarhetskrav ställas på 
leverantörer av kommunens 
inköp och tjänster. 
Täby kommun ska ha villkor 
i enlighet med kollektivavtal i 

samtliga upphandlingar och 
det ska gälla i samtliga led 
genom huvudentreprenörs-
ansvar.  
Här krävs politisk vilja. 
 
SOMMARJOBB     
Sommarjobb för ungdomar 
stärker självkänslan, ger 
erfarenhet av arbetsplatser 
och motiverar till studier och 
yrkesplaner.  
De sommarjobbande ungdo-
marna kan också, under 
vägledning, arbeta med att 
ta bort invasiva växter i Täby 
kommun. De kan även få 
prova på att arbeta inom 
kultursektorn.  
 
Vi avsätter pengar för att 250 
ungdomar i Täby ska få 
sommarjobb.  
 
KONSUMENTBEHOV 
Många konsumenter har 
svårt att förstå och tolka 
avtal och att veta vilka 
rättigheter de har. De behö-
ver rådgivning.  

Behoven har under åren 
ökat med alla nya digitala 
tjänster som har tillkommit.  
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Täby har idag en budget- 
och skuldrådgivare, men det 
krävs också förebyggande 
arbete. Vi vill förhindra att 
människor hamnar i skuld. 
Kommuner har på flera 
ställen i landet gått ihop om 
konsumentvägledare.  

Det skulle kunna fungera 
även i Täby.  

DEMOKRATI, TACK! 
Vi vill underlätta för alla 
Täbybor att göra sina röster 
hörda i kommunens högsta 
beslutande organ, kommun-
fullmäktige.  
Vi föreslår att kommunens 
invånare ska få lägga egna 
medborgarförslag inför full-
mäktiges sammanträden. 
Vi vill också införa en 
allmänhetens frågestund vid 
mötena.  
 
 

GRIBBYLUNDS GÅRD 
Täby arbetar med en 
upprustning av flyglarna vid 
Gribbylunds gård. Vi vill att 
kommunen i det samman-
hanget gör det möjligt för 
Täbys olika föreningar att 
använda de nya lokalerna. 
Vi vill också ta ett helhets-
grepp på området och ut-
veckla den fantastiska miljön 
runt gården till ett område för 
rekreation och samman-
komster. 
 
SAKNAR PLAN  
Vi vill poängtera att Täby 
saknar en jämställdhetsplan, 
något som de flesta andra 
kommuner i landet har.  
Det är inte acceptabelt att en 
kommun av Täbys storlek 
inte har det formella doku-
ment som säkerställer 
anställdas och invånares 
likställighet.  

Vi föreslår att Täby snarast 
undertecknar den europeis-
ka deklarationen om jäm-
ställdhet, CEMR.  

Att arbeta med jämställd-
hetsintegrering är att analy-
sera konsekvenserna för 
män och kvinnor, flickor och 
pojkar. Jämställdhet måste 
finnas med i alla besluts-
processer i kommunen.  

I Täby ska alla känna sig 
trygga och accepteras för de 
de är. Diskriminering av kön, 
identitet, sexuell läggning, 
etnicitet, religion och social 
bakgrund ska inte tolereras.

 
Detta vill Socialdemokraterna i kommunstyrelsen: 
 
Täby klimat- och miljöstrategi ska resultera i klimatneutralitet år 2030 för den egna verksamheten 

och 2040 för hela kommunen 
Täby kommun ska påbörja processen för att miljöcertifieras ISO 14001.  
En konsumentvägledare ska anställas.  
Täby ska snarast upprätta en miljöinriktad upphandlingspolicy för kommunens inköp. 
Sommaren 2025 ska Täby ge minst 250 av kommunens ungdomar möjlighet till sommarjobb.  
Täby ska ansluta sig till Mälardalsrådet. 
Täby ska ansluta sig till Klimatkommunerna.  
Täby ska skriva under CEMR-avtalet och upprätta en jämställdhetsplan. 
Täby ska införa medborgarförslag.  

Täby ska införa en allmänhetens frågestund. 
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Stadsbyggnadsnämnden:          

KLIMATET KRÄVER FÖRÄNDRINGAR  
Vi arbetar för ett hållbart Täby, såväl socialt 
som för klimatet, vår ekonomi och vår miljö.  
En omställning mot en hållbar livsstil och 
drastiskt minskade koldioxidutsläpp är helt 
nödvändigt för att minska vår negativa 
påverkan på klimatet. Kommunen är viktig 
som informatör, förebild och möjliggörare. 
Det är hög tid att Täby tar fram en konkret 
handlingsplan för hur territoriella utsläpp 
av växthusgaser ska minska i vår kommun.  

 
Alliansen har hittills duckat för utmaningen och ansvaret och förhalat arbetet med att ta fram en 
klimatstrategi, mätbara klimatmål och en konkret handlingsplan.
 
Kommunen ska också ge-
nomföra en informations-
kampanj för Täbyborna för 
att öka kunskapsnivån och 
motivationen till att göra 
livsstilsförändringar. 
Människans klimatpåverkan 
måste drastiskt minska om 
vi ska kunna överlämna en 
välmående planet till 
kommande generationer. 
Genom att bevara skogarna, 
sköta parkerna hållbart, 
restaurera våtmarkerna och 
bekämpa invasiva växter får 
vi goda möjligheter att öka 
kolinlagring och biologisk 
mångfald i vår kommun. 
 
BOSTADSBYGGANDE  
Vi vill se en mångfald av 
upplåtelseformer i de om-
råden som nu byggs i Täby 
Park, Roslags Näsby och 
Arninge-Ullna.  

 
Utbyggnadstakten ska an-
passas till de nya prognoser 
som SCB sammanställt för 
kommuner fram till år 2040. 
Prognoserna innebär en 
lägre utbyggnadstakt än den 
som vi haft de senaste åren. 
Orsaken är lägre födelsetal, 
ökad utflyttning och minskad 
invandring.  
Nybyggda bostäder ska 
vara energieffektiva och 
klimatsmarta, finnas nära 
kollektivtrafik och placeras 
intill såväl grönområden 
som gång- och cykelvägar. 
 
TRAFIK OCH 
TRANSPORTER 
 Bilen är ett kärt transport-
medel, men tåg, buss och 
cykel är bättre ur hälso- och 
hållbarhetsperspektiv.  
Alla trafikanter ska kunna nå 
sina mål på ett säkert sätt.  

 
En inventering av cykel-
vägnätet bör göras. Skador i 
asfalten måste lagas, skylt-
ningen förbättras och trafik-
säkerheten ökas. 
 
STADSDELSCENTRA 
Genom att utveckla lokala 
stadsdelscentra med skolor, 
butiker, bibliotek minskar 
resandet. Ett levande cent-
rum ger trygghet och trivsel. 
Utveckling av Gribbylund, 
Skarpäng och Kyrkbyns 
centrum ska börja nu. 
 
KOMMUNIKATION 
Det är klokt att ta vara på 
Täbybornas synpunkter. 
Kommunen bör göra det 
enkelt för invånarna att 
komma med digitala förslag 
och snabbt få återkoppling. 
Den app för felanmälan som 
idag erbjuds duger inte. 
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HALVA TÄBY GRÖNT!  

Täbyborna älskar sina 
grönområden, sjöar och 
skogar. De är viktiga för 
rekreation och återhämt-
ning, men också för växter 
och djur och för att minska 
vår klimatpåverkan.  
 

 

Våra gamla träd och skogar 
binder stora mängder 
koldioxid och ska skyddas. 
Kommunen ska inte sälja 
eller överlåta mark som 
minskar andelen grön natur 
i Täby.         
 

 

Vi värnar ”de gröna kilar” 
som vi delar med grann- 
kommunerna. Samman-
hängande grönområden är 
nödvändiga för växter/djur. 
Halva Täby ska bestå av 
park, åkermark och skog. 

BIOLOGISK MÅNGFALD    
Vi vill värna biologisk mång-
fald genom att omvandla 
fler skyddsvärda områden 
till naturreservat. Vi ska 
också restaurera våtmarker 
som växer igen. Regel-
bundna inventeringar ger 
besked om växt- och djurliv.  

Invasiva arter tränger undan 
andra växter/djur. Ju längre 
vi väntar med bekämp-
ningen, desto mer sprids 
de. Vi föreslår att sommar-
jobbande ungdomar börjar 
arbetet med att ta bort 
lupiner och kanadensiskt 
gullris från vår kommun. 
 

HÅLLBAR UTVECKLING 
Det ska vara lätt att göra 
rätt. Vi vill att det på 
offentliga platser ska finnas 
möjlighet att återvinna glas, 
metall, papper, plast och 
organiskt avfall. Återbruk 
och återvinning ska under-
lättas av Täby kommun.

 
Detta vill Socialdemokraterna i stadsbyggnadsnämnden:  
Cykelvägarna inventeras och åtgärdas för högre säkerhet och bättre framkomlighet. 

Det ska finnas en trygghetspunkt i varje stadsdel.  

Gribbylunds gård ska bli en mötesplats för kultur–, föreningsliv och utbildning.  

Ensta Krog blir en mötesplats med restaurang och kultur.  

Lokala stadsdelscentra ska utvecklas. 

Inventering av kommunens biologiska mångfald ska genomföras.  

Täby ska genomföra en informationskampanj för att minska Täbybornas totala koldioxidutsläpp. 

Kommunens territoriella utsläpp av växthusgaser ska redovisas på hemsidan så att Täbyborna 

kan ta del av såväl utsläpp som vidtagna och planerade åtgärder. 
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Äldrenämnden: 

Lyssna till de äldres erfarenheter!
Alltför för ofta hörs att samhället inte lyssnar 
på äldre personers åsikter. De äldre känner 
sig inte delaktiga.  

De som är gamla nu är de som bidrog till 
byggandet av vårt samhälle, de sitter med en 
gedigen kunskap. I vår samhällsplanering 
behöver vi allas hjälp för att bygga framtiden.   

Nycklar till kompetensförsörjningen är ett stabilt 
och kunnigt ledarskap, styrdokument och rutiner 
för att motivera och behålla personalen. Det är 
grundläggande för en fungerande arbetsgrupp.  

Vi vill att 90 procent av omsorgspersonalen ska 
vara undersköterskor med skyddad yrkestitel.  De 
ska ha en heltidsanställning i botten och möjlighet 
att gå ner i arbetstid. Arbetsmiljön ska inte 
innehålla tunga lyft. Arbetets schema ska gå att 
påverka och arbetsplatsmöten ska hållas. 

Bilden: Äldrenämnden arrangerade i våras en träff för 
Täbybor. Många kom och pratade med bland andra 
Barbro Lindberg, gruppledare (s) i ÄN och Anki von 
Essen Wallden, ledamot (s). 

 

I stället för att ringa in 
timvikarier, ofta outbildade, 
vill vi att verksamheterna 
inrättar en personalpool med 
rätt kompetens. Då skapas 
kontinuitet och trygghet och 
panik undviks om någon är 
sjuk. Sjuktal reduceras och 
därmed kostnad. Att känna 
glädje inför jobbet är grund-
bulten för en bra arbetsdag.  
 
Vi vill att det på särskilt 
boende ska finnas en läkare. 
I begreppet kvalitet ingår 
trygg och säker vård.  
 
 

20 MILJONER I BONUS… 
Resultatet från socialstyrel-
sens brukarundersökning 
ligger till grund för Täbys 
kvalitetsbonus. Alla boende 
och hemtjänsttagare om-
beds besvara enkäten. 
Svaren ger poäng och en 
kvalitetspeng räknas fram. 
 

De som inte når målet blir 
utan - förutom de som 

nådde målet förra året, de 
får 70 procent av fjolårets 

summa! 
 

 
 

Nära 20 miljoner delades ut 
2023. Ingen uppföljning 
krävs, verksamheten avgör 
hur tillskottet ska användas. 
Vi anser att bonusen ska tas 
bort och att summan an-
vänds i alla verksamheter.  
 
SÄKRA KVALITETEN 
Vi vill anställa kvalitets-
utvecklare i all verksamhet.  
Kvalitetsutvecklaren är utbil-
dad undersköterska med 
extra kompetens. Personen 
deltar i arbetet och obser-
verar. Hen följer med utveck-
lingen och genomför utbild-
ningar. 
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Med detta system säkras 
kvaliteten; uppföljning sker 
regelbundet, personal och 
boende kan känna trygghet.   

VÄLDOFTANDE MAT 
Måltidsstundens betydelse 
för livskvalitet är lika viktig 
för de äldre på boende som 
för andra människor. God 
mat, lagad i köket på 
avdelningen, påminner om 
livet förr. Maten ska till stor 
del vara ekologisk.  
Politikerna i äldrenämnden 
är kontaktgrupp för särskilda 
boenden. De träffar personal 
och boende ett par gånger 
per år. Kontaktgrupper är 
värdefulla för den dialog som 
krävs mellan politiken och 
verksamheten.   

BEGRÄNSAD VALFRIHET 
I Täby styr marknaden, 
bolag kommer och går när 
efterfrågan ändras.  

Hemtjänsten är helt bolagi-
serad, med åtta bolag just 
nu. Valfrihet i Täby innebär 
val mellan olika privata 
bolag. Vi vill erbjuda 
kommunal hemtjänst som 
alternativ. En fördel är att 
kommunen har full insyn i 
arbetet och kan påverka. 
 
ÅLDERSVÄNLIGT, TACK! 
En åldersvänlig kommun är 
inkluderande och får män-
niskor att må bra. År 2010 
skapade WHO nätverk för 
åldersvänliga städer, idag är 
nio kommuner anslutna. 
Genom enkäter, workshops 
och äldre i arbetsgrupper, 
inhämtas kunskap om förut-
sättningarna i samhället. I en 
åldersvänlig kommun ingår 
mötesplatser för social ge-
menskap, gärna med barn. 
I bostadsrättsföreningar kan 
finnas samlingslokaler att 
hyra eller i skolor/förskolor.  

På Säbo med aktiviteter sju 
gånger/vecka rapporterar 38 
procent av de äldre att de 
inte känner sig ensamma, 
jämfört med 29 procent på 
Säbo med få aktiviteter.  
 
OCH ATT FÅ KOMMA UT… 
Möjlighet till utomhusvistelse 
påverkar äldres välmående. 
På boenden med utomhus-
vistelse, säger 58 procent av 
de äldre att de har god möj-
lighet att komma ut, jämfört 
med 46 procent på övriga 
boenden. 
Under vintern råder ofta 
halka som påverkar rörelse-
friheten. Personer över 75 år 
ska erbjudas gratis broddar.  

Som komplement till brukar-
undersökningen ska Täby 
anmäla sig till Hemtjänst-
index. Där jämförs kommu-
ner från fem variabler, vilket 
ökar svarens träffsäkerhet.

 
Detta vill Socialdemokraterna i äldrenämnden: 
 
Personal ska känna trivsel, trygghet och varje år delta i kompetenshöjande utbildning. 
Personalpool inrättas inom Säbo.      
Minst 90 procent av anställningarna ska vara tillsvidaretjänster och minst 90 procent ska vara 
heltid (med möjlighet att gå ner i tid) inom respektive yrke, också i upphandlad verksamhet. 
Skyddad yrkestitel för undersköterska är ett krav i avtal för Säbo och hemtjänstbolag. 
Kvalitetspengen ska avskaffas. 
Kvalitetskontrollers ska anställas inom Säbo.  
Täby ska starta utbyggnad av kök på Säbo för att möjliggöra helt egen matlagning. 
Kontaktgrupper från äldrenämnden inrättas för särskilda boenden. 
För reell valfrihet ska även kommunal hemtjänst erbjudas.  
Gratis broddar erbjuds till personer över 75 år.  
Arbete påbörjas för att utveckla Täby till en åldersvänlig kommun  
Äldreomsorgens andel av Täbys totala budget ska öka från 17 till 18 procent. 
Mötesplatser ska finnas för äldre och yngre och barn i varje kommundel. 
Hemtjänstindex ska införas. 
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Socialnämnden: 

HÖGSTA 
PRIORITET PÅ 
BARNEN
Barn och unga har rätt till en trygg och 
stabil uppväxt.  

Det är föräldrar eller vårdnadshavare 
till barnet som har yttersta ansvaret att 
tillgodose detta. Föräldrarollen är dock 
inte alltid lätt att upprätthålla, av olika 
skäl. Vi vill att barns trygga uppväxt 
ska ges högsta prioritet. 
 
Alma, 6 år, firar Första maj på Estrids torg i 
Täby (utanför kommunhuset). 

 

En aktiv socialtjänst ska 
uppmärksamma tecknen när 
allt inte står rätt till hos 
barnet. Det kan röra sig om 
hur föräldrarna förhåller sig 
till sina barn, eller ofrivillig 
arbetslöshet, äktenskaps-
skillnad, missbruk m.m. 

Problemen kan i olika grad 
påverka barnets välbe-
finnande. Vi vet att psykisk 
ohälsa, liksom missbruk av 
narkotika, ökar bland barn 
och unga. 

 
ÖPPNA VERKSAMHETER 
Vid behov ska finnas olika 
öppna verksamheter som 
stöd till föräldrar. Vi vill att en 
familjecentral skapas i Täby, 
med samarbete i regionen.  
 

 
 

 
Familjecentralen ska inrym-
ma öppen förskola, barn-
hälsovård, mödrahälsovård 
och förebyggande social-
tjänst. En tillgänglig och 
kostnadsfri verksamhet som 
ger föräldern möjlighet att 
stärkas i sin roll och även 
utveckla sitt nätverk. 
 
UPPSÖKANDE ARBETE   
Vi kräver att socialtjänsten 
får ökade resurser till sin 
uppsökande verksamhet.  
Den behövs för att sprida 
kunskap om de tecken som 
ska uppmärksammas när 
barn inte mår bra.  
 
Varje verksamhet ska få 
minst ett besök per år.  
 
 

 
 
 
Samarbetet med polisen ska 
stärkas för att motverka ung-
domskriminalitet och narko-
tikamissbruk. Barn som 
begår brott ska tillsammans 
med föräldrar och vårdnads-
havare mötas av polis och 
socialtjänst gemensamt.  
 

Vi vill att Täby startar en 
kampanj mot narkotikamiss-
bruk, det är missbruket som 
göder gängkriminaliteten. 

 
MOT UTANFÖRSKAP 
Vi bekämpar utanförskap 
och långvarig arbetslöshet 
av såväl mänskliga som 
ekonomiska skäl. Individuellt 
stöd ska ges till den som inte 
klarar sin försörjning.  
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HEMLÖSHET  
Vi kräver krafttag mot 
hemlöshet. Inget barn ska 
vräkas från sitt hem. Barns 
trygghet är familj, kamrater 
och skola. Barn ska bo med 
sin familj även då det finns 
ekonomiska problem. 
Socialtjänsten ska arbeta för 
att förhindra vräkning och  
hemlöshet. Barnets bästa 
ska alltid ska alltid ligga till 
grund för socialtjänstens 
beslut. 
 
VÅLD I HEMMET 
Att växa upp i ett hem där en 
förälder utsätts för våld, 
riskerar att ge negativa 
effekter på barns psykiska 
hälsa. Många barn känner 
skam och skuld över sin 
situation.  
 
  

Det kan leda till att barnet får 
ångest, ätstörning och post-
traumatisk stress. Det är 
viktigt att barnen får det stöd 
som de behöver. 

 
Samarbete med andra kom-
muner krävs för att lösa 
bostadsfrågan för utsatta 
kvinnor med barn som 
måste flytta från kommunen. 
 

UTANFÖR HEMMET  
När barn behöver bo utanför 
hemmet bör det ske i 
familjehem. Tillgången till 
familjehem ska säkerställas 
via samarbete med andra 
kommuner. 
 
REALISTISK PROGNOS 
Socialdemokraterna i Täby 
har genom åren betonat be-
hovet av bostäder för 
personer med funktionsned-
sättning. Tillgången på bo-
städer har ökat, men kom-
munen måste formulera en 
realistisk prognos.   
Personer med funktionsned-
sättning har speciella behov, 
personal ska därför ha 
adekvat utbildning och goda 
anställningsförhållanden. 
Arbetsmiljölagen och arbets-
tidslagen ska följas. 
 

Detta vill Socialdemokraterna i socialnämnden 
Den uppsökande verksamheten i förskola och skola ska stärkas med ytterligare resurser för att 
tidigt uppmärksamma barn som behöver stöd. 

Samarbetet med polis ska stärkas med mer resurser, unga som begår brott ska tidigt lyftas 
fram. 
Täby kommun ska driva en kampanj mot narkotikamissbruk. Missbruk göder gängkriminalitet 
och partydrogandet måste stoppas. 
Ett aktivt arbete ska göras för att förhindra vräkning och hemlöshet. 
Våldsutsatta kvinnor med barn ska få hjälp att finna bostad, via samarbete med andra 
kommuner.  
Behovet av familjehem ska säkerställas och möjligheten till samarbete med andra kommuner 
ska utredas för att skapa en gemensam pool av familjehem. 
Bostäder inom LSS ska ges högsta prioritet. En realistisk prognos av behoven måste tas fram. 
Ett systematiskt kvalitetsarbete ska bedrivas inom såväl kommunal som enskild verksamhet. 
Minst 90 procent av anställningarna ska vara tillsvidaretjänster och minst 90 procent ska vara 
heltid (med möjlighet att gå ner i tid) inom respektive yrke, också i upphandlad verksamhet. 

Tjänsteupphandling ska ske med krav på kollektivavtalsliknande villkor. 
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Kultur- och fritidsnämnden:  

KULTUREN OCH FRITIDEN SKA VARA SJÄLVKLAR I TÄBY! 
Ett aktivt kultur- och fritidsliv 
ska vara en självklarhet för alla 
Täbybor!  

Men för att garantera en jämlik 
tillgång till såväl kultur-
aktiviteter som sport och fritid 
krävs en balanserad kombi-
nation av kommunal och privat 
verksamhet. 

Därför måste kommunens 
kultur- och fritidsverksamhet ha 
en stabil finansiering utan att 
ansvaret läggs över på privata 
aktörer.                                            Täby huvudbibliotek. Foto: Täby kommun                                                                                                                                                                                            

I Täby råder det brist på 
anläggningar för många 
föreningar. De satsningar 
som görs av alliansen 
handlar till stor del om att 
rusta upp befintliga lokaler, 
vilket skulle ha gjorts för 
många år sedan, eller att 
bidragsfinansiera privata 
byggen av hallar och anlägg-
ningar. Varför är det just i 
Täby så ”fult” att bygga, 
drifta och ansvara för an-
läggningar?  

INTETSÄGANDE PLAN 
I stället för att aktivt arbeta 
för en fungerande anlägg-
ningsplan, väljer kommunen 
att skrota den anläggnings-
plan som fanns och arbeta 
fram en ny intetsägande och 
väldigt övergripande lokal-
försörjningsplan. Vi vill att 
föreningslivet engagerar sig 
här, det är de som betalar för 
att nyttja lokalerna. 

EN INVESTERING I UNGA 
Vi ser en stor fara i att Täbys 
föreningsliv får ta det 
ekonomiska ansvaret när 
satsningar görs. Täby har 
råd att stödja föreningslivet!  
Investera Täbys ”kvalitets-
peng” i barn och unga istället 
för att ge dem till ofta redan 
vinstdrivande verksamheter.  
 

Det är en kommunal 
investering som lönar sig på 

sikt, att ge en meningsfull 
fritid till våra unga! 

 

NOLLTAXA 2030! 
Vi vill skapa än bättre förut-
sättningar för barn och unga 
genom att återinföra nolltaxa 
i kommunens lokaler. Det är 
grundläggande för ett jämlikt 
och aktivt fritidsliv. Vi vill, 
med start år 2025, sänka av-
giften med 25 procent varje 
år tills vi landar på nolltaxa. 

VAR ÄR ISHALLEN? 
Täby måste under nästa år 
skyndsamt utreda var den 
tredje ishallen ska anläggas! 
Det duger inte att alliansen 
börjar avsätta pengar först 
2027! Hela Stockholms-
regionen lider brist på istid. I 
Täby finns två stora 
ishockeyföreningar och två 
stora konståkningsklubbar. 
Dessa måste snarast ges 
bättre förutsättningar att 
bedriva sin verksamhet. 
 
UTRED LOKALERNA! 
Vi vill att en lokaliserings-
utredning startar under år 
2025. En översyn av Täbys 
lokaler bör göras för att ge 
unga och äldre möjlighet att 
samnyttja dessa. Vi vill även 
samlokalisera den digitala 
verksamheten i Esplanads 
lokaler. Unga och äldre ska 
gemensamt kunna använda 
tekniken.  
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FRITIDSGÅRD BEHÖVS! 
Vi anser att fritidsgårdar är 
ett måste för unga i dagens 
samhälle. Idag finns två 
fritidsgårdar för barn/unga 
under 15 år, en för ungdom 
15-21 år och en med tillsyns-
verksamhet för ungdomar 
13-21 år som går i anpassad 
grund- eller gymnasieskola. 
I Täby kyrkby och Näsby 
park är behovet av fritids-
lokaler som störst. 
 
DYRT ATT REPA 
Möjligheten att spela instru-
ment har minskat. Idag tvin-
gas unga betala en ganska 
stor peng för att få repa i 
ungdomslokaler.  
Våra unga behöver mer än 
någonsin en meningsfull 
fritid, främst för gemenskap 
hänga med polare, men 
också för att undgå att bli 
fångade i kriminella nätverk.  
 
 
 
 

”FÄLTARNA” ÅTER! 
Med tanke på dagens 
samhällsutveckling är ett 
återinförande av fältassi-
stenttjänster inom ung fritid 
ett måste!  All forskning visar 
att fältassistenterna bidrar till 
att stävja ungdomsvåld och 
gängkriminalitet. Vi avsätter 
medel för att återfå fält-
assistenter, som ett komple-
ment till fältsekreterare och 
kommunvakter.  
 
BIBLIOTEK ÖVERALLT 
Täby ska ta ansvar för att det 
finns bibliotek i alla kom-
mundelar. Välutrustade bib-
liotek som ger alla invånare 
samma chans till läsande 
och kultur. De ger också 
eleverna i privat verksamhet 
tillgång till riktiga bibliotek, 
något många privata skolor 
saknar. En flytt av biblioteket 
i Hägernäs är fortfarande 
nödvändig. I alliansens ut-
redning finns satsningen, så 
varför inte i Hägernäs? 
 

KOMMUNAL MUSIK- 
UNDERVISNING  
När den kommunala indivi-
duella musikundervisningen 
privatiserades var alliansens 
argument att Täbys kostna-
der ökade. Nu visar det sig 
att kostnaderna har ökat 
även för de privata utövarna! 
Extra pengar har betalats ut, 
men ersättningen är ändå för 
låg. Vi kräver att Täby återtar 
sin musikundervisning så att 
valfriheten blir reell och kom-
munen får tillbaka kontrollen 
över kostnaderna. 
 
UTVECKLA NYGÅRD 
Det är dags att utveckla 
Nygårdsområdet i kyrkbyn, 
en fantastisk plats för bad 
och fritidsaktiviteter. Vi vill att 
Täby utreder möjligheterna. 
Vi vill att Täby nästa år får en 
fritidsbank. Kommunen ska 
främja aktivitet och rörelse 
och nå unga som inte är 
idrottsaktiva. Ungdomar ska 
ges en chans att testa nya 
sporter; billigt och hållbart.

 

Detta vill Socialdemokraterna i kultur- och fritidsnämnden: 
Öppna fritidsgårdar ska finnas i alla stadsdelar.  
Fältassistenter ska återanställas i kommunens fritidsverksamhet med ansvar för nattvandring. 
Deltagaravgiften för kulturskolan ska halveras. 
En fritidsbank ska inrättas. 
Den kommunala individuella musikundervisningen ska återinföras. 
Nolltaxa i kommunens lokaler för barn och unga, successiv sänkning med 25 procent per år. 
Biblioteket i Hägernäs ska tillgängliggöras och flyttas till Hägernäs C. 
Täby ska satsa på stadsdelsbibliotek. 
Kommunens lokaler ska samordnas mellan yngres och äldres kultur-och fritidsaktiviteter. 
Digital verksamhet i Esplanad ska samordnas; unga/äldre ska använda samma teknikbank. 
Nygårdsområdet ska utvecklas. 
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Barn- och grundskolenämnden:     

”Kvalitetspengen” olaglig – dags att 
skolans resurser fördelas jämlikt! 
Barns rätt till utbildning är fastställd i FN:s barnkonvention som sedan år 2020 är lag i 
Sverige. För att på allvar kunna tillgodose det kravet krävs ekonomiska resurser.  De 
kommunala anslagen till skolan behöver justeras upp i takt med kostnadsökningarna. Minst 
3,2 procent inför 2025.  

Kvalitetspengen har till slut setts som olaglig i samtliga rättsinstanser. Det är dags att Täby nu delar 
ut pengarna enligt skollagen, för att hjälpa samtliga skolor i ett tufft ekonomiskt läge.

De kommunala skolorna i 
Täby brottas med sviktande 
elevunderlag, när fristående 
skolor etableras stort. Det är 
dags att säga nej till samtliga 
friskoleetableringar till dess 
att den statliga friskole-
utredningen är färdigställd.  

Vidare behöver en utredning 
göras om de kommunala 
skolornas lokalkostnader. 
Samma förutsättningar ska 
finnas för både kommunala 
och privata skolor. 

ENHETLIG ERSÄTTNING 
Det är också dags att se 
över Täbys förskolepeng!  
Dagens system med deltids-
peng för barn vars föräldrar 
är föräldralediga med ett 
syskon, kan innebära akuta 
problem för förskolan.  
En förskola kan ställas inför 
stor omställning med kort 
varsel om flera barn har 
syskon på väg.  
Vi vill ha en enhetlig ersätt-
ning som gör att förskolorna 
långsiktigt kan planera sin 
verksamhet och bemanning. 
 
 
 

MINIMAL VALFRIHET 
Täby lyfter fram vikten av 
valfrihet. För den som vill ha 
kommunal förskola är dock 
valen få. Endast tre förskolor 
bedrivs i egen regi. Täby har 
skyldighet att erbjuda för-
skoleplats.  

 
 
Då är det viktigt att det finns 
verksamheter i egen regi 
som kommunen råder över. 
Täby bör ta fram en 
handlingsplan för hur fler 
kommunala förskolor kan 
starta under kommande år.  
 
 
 
 
 

OMSORG PÅ NATTEN 
Täbybor med jobb som krä-
ver tjänstgöring sena kvällar, 
nätter och helger är idag helt 
beroende av familj, släkt och 
vänner. Dyr barnpassnings-
tjänst krävs ibland för att 
möjliggöra deras yrkesliv.  

I Täby finns inga alternativ 
för den som inte arbetar på 
kontorstid. Det är hög tid för 
förändring; ett första steg är 
att utreda behov av barnom-
sorg på obekväm arbetstid. 

BARNENS BÄSTA  
SKA PRIORITERAS 
När Täby bygger om eller 
nytt ska det alltid finnas 
förutsättningar för god fysisk 
miljö för barnen. De ska 
kunna utveckla sin lek och 
sitt lärande. Lokaler och ute-
miljö ska utformas så att de 
stödjer en pedagogisk verk-
samhet och inspirerar till 
fysiska aktiviteter.  

Barnperspektivet ska tas på 
allvar i enlighet med en lag-
stadgad Barnkonvention. 
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ELEVHÄLSAN VIKTIG 
Arbetet att främja psykisk 
hälsa bland barn och ung-
domar får inte stanna av. Att 
ge barnen ett verktyg för god 
psykisk hälsa under hela 
livet är att göra dem en tjänst 
- och samhället också. En 
väl fungerande elevhälsa är 
centralt i det arbetet.  
Men i Täby gör man tvärtom. 
I stället för att satsa på 
elevhälsan skärs den ner. 
Det är dags att återupp-
bygga en stark elevhälsa. I 
ett första steg bör elev-
hälsan ges ökade resurser 
motsvarande två heltids-
tjänster under nästa år.  

FRI FRUKOST 
En välbalanserad kost är 
viktig faktor för elevers hälsa 
och lärande. Äldre barn har 
ett stort sömnbehov som 
ibland kan gå ut över frukos-
ten. De sover så länge som 
möjligt för att sedan stressa 
i väg till skolan utan att ha 
ätit ett morgonmål. 

 

 
Detta kan få effekt på deras 
koncentrationsförmåga un-
der förmiddagen.  
Vi anser att Täby kommun 
bör införa fri frukost i årskurs 
7-9. 
Vi anser också: 
att en barnkonsekvensana-
lys ska göras vid varje 
kommunalt beslut som berör 
barn, enligt den lagstadgade 
Barnkonventionen. 
 

 
att barns/elevers behov av 
god inne/utemiljö ska till-
godoses i all planering och 
bygge av skola och förskola. 
att minst 90 procent av alla 
anställningar i skola och för-
skola ska vara tillsvidare-
tjänster och minst 90 pro-
cent heltid (med chans till 
minskad tid) inom varje yrke, 
även i upphandlad verksam-
het .

Detta vill Socialdemokraterna i Barn- och grundskolenämnden: 
Grundskolan: Byggstart ska ske av beslutad grundskola i Täby Park.  
Skolpengen höjs med 1,2 procent över föreslagen budget. 
Utredning kring lokalkostnader i grundskolan ska genomföras. 
Täby kommun ska avstyrka alla nya friskoleetableringar till dess att friskoleutredningen är klar. 
Fri frukost ska införas i årskurs 7-9. 
 
Förskolan: En kommunal förskola ska öppnas i Täby Park. 
Täby kommun ska ta fram en plan för hur fler kommunala förskolor ska kunna etableras. 
Behovet av barnomsorg på obekväm arbetstid ska utredas. 
En enhetlig förskolpeng ska införas. 
En utbildningssatsning ska genomföras för personal i förskolan. 
 
Elevhälsan: Elevhälsan ska ges ökade resurser motsvarande minst två heltidstjänster. 
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Gymnasie- och näringslivsnämnden: 

Fler hyresrätter och utvecklad  
kollektivtrafik gynnar även näringslivet 
Bristen på bostäder till rimliga priser hämmar näringslivet i 
Stockholmsregionen – och alldeles särskilt i en attraktiv 
kommun som Täby. Stockholms handelskammare pekade 
på problemen när representanter för kammaren mötte 
Täbys näringsliv vid ett lunchmöte i oktober. Önskemål om 
en bättre utvecklad kollektivtrafik framfördes också från 
handelskammaren; trafiken har stor betydelse för att 
anställda ska kunna ta sig till jobben. 
 
Socialdemokraterna i Täby har 
länge påtalat bristen på till-
gänglig yrkesutbildning i kom-
munen. Det är en negativ faktor 
för Täbys arbetsgivare. Kom-
munen har svårt med sin 
kompetensförsörjning.  
Situationen förvärras ytterligare 
av att Täby har lagt ned vissa 
yrkesutbildningar och att natio-
nella yrkesprogram saknas i 
Täby och i grannkommunerna. 
Tillsammans med övriga 
kommuner i Nordost bör Täby 
undersöka möjligheten att 
starta bristyrkesutbildningar.   
 
ANSVAR FÖR AKTIVITETEN 
För att öka stödet till Täbys 
arbetsmarknadsprogram vill vi 
utöka antalet praktikplatser och 
utbildningsplatser. Vi vill även 
stärka stödet för Täbys upp-
sökande verksamhet i det 
kommunala aktivitetsansvaret 
(KAA). Fler individanpassade 
åtgärder måste till för att stötta 
de hemmasittande ungdomar 
som riskerar arbetslöshet, 
långvarigt utanförskap och 
psykisk ohälsa.    
 

 
VUXENUTBILDNING   
En gymnasial examen går 
att få via vuxenutbildningen. 
Täby bör med övriga nord-
ostkommuner garantera att 
även yrkesutbildning (med 
examen) erbjuds inom 
ramen för vuxenutbild-
ningen i nordost.  
Därtill bör Täby kommun 
hålla viss beredskap för att 
Komvux kan ta emot elever 
från privata gymnasieskolor 
som lägger ned alternativt, 
förlorar tillstånd. Komvux 
tycks under senare tid ha 
blivit enda utväg till examen 
för de elever som har råkat 
välja fel skola.   
 
TÄBY KAN BÄTTRE! 
Svenskt näringsliv driver på 
i arbetet med den ofrånkom-
liga klimatomställningen. 
Den nuvarande regeringen 
gör det inte. 
De klimatkatastrofer som 
tycks allt vanligare kräver nu 
en snabb omställning av 
hela samhället.  
 
  Bilder: Täby Kommun 
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Vår önskan är att Täbys 
företagare tydligt markerar 
att kommunen bör vara mer 
på framkant och engagerad 
vad gäller klimathotet. 
 
MÄTTA ELEVER LÄR MER 
Många Täbyelever går till 
skolan utan frukost i magen. 
Flera av dem, framför allt i 
gymnasiet, är helt enkelt 
inte hungriga innan skol-
dagen börjar. Tidsbrist och 
morgontrötthet är två andra 
anledningar. 
 
Att servera kostnadsfri 
frukost i skolorna är en billig 
investering för att eleverna 
ska känna studiemotivation, 
nå måluppfyllelse och högre 
resultat. Klassrummet blir 
lugnare. Täbys moderat-
styrda ledning säger dock 
nej. De motiverar med att 
Täby inte är socio-ekono-
miskt svagt – och visar att 
de har missuppfattat frågan. 

Fri frukost i kommunens 
skolor handlar om om-
sorgen om Täbys elever, 
inte om att kommunen 
riskerar att framstå som 
socioekonomiskt svag.   
  
UPPFÖLJNING KRÄVS 
Nyanländas språkunder-
visning är viktig för att 
integrationen ska lyckas. Vi 
vill att utförare av SFI och 
Komvux ska kvalitets-
uppföljas noggrant och 
systematiskt. 
 
INNOVATIONSCENTER  
Bristen på IT-kompetens  
förvärras i takt med digitali- 
seringen. Avsaknaden av  
kunskap är ett hot mot  
svensk innovationskraft  
och tillväxt. Vi föreslår att  
Täby verkar för att starta  
ett fristående 
digitalt innovationscenter.  
 

Vi vill ha en verkstad som 
fungerar som en smältdegel 
där det lokala näringslivet, 
akademi och skola kan 
mötas. Erfarenheter kan 
göras kring design och 
bildning och bidra till ett ökat 
intresse för techsektor och 
entreprenörskap. Det lokala 
näringslivet får i förläng-
ningen hjälp i kompetens-
försörjning och tillväxt. 

SÄTT TÄBY PÅ KARTAN 
Täby saknar en konkret 
handlingsplan för besöks-
näringen. Socialdemokra-
terna har ett flertal gånger 
frågat efter en strategi för 
hur kommunen ska mark-
nadsföras externt. Svaret 
har varit att kommunens 
näringslivsstrategi också 
gynnar besöksnäringen.  
Vi kräver dock en tydlig 
satsning som både besö-
kare och kommuninvånare 
kan dra nytta av. 
  

 

Detta vill Socialdemokraterna i gymnasie- och näringslivsnämnden: 

Åva Gymnasium ska utökas med praktiska utbildningar för att fylla näringslivets behov.  

Kostnadsfri frukost ska erbjudas eleverna på Åva gymnasium och övriga kommunala skolor. 

Den uppsökande verksamheten i det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) ska stärkas.  

Uförare av SFI och Komvux ska systematiskt kvalitetsuppföljas.  

Ett innovationscentrum ska etableras i Täby.  

Täby ska utveckla kommunens besöksnäring genom en konkret handlingsplan. 



   18

 

 

Södra Roslagens Miljö- och Hälsoskyddsnämnd: 

Mer info behövs för att 
förändra beteenden… 
Det finns utrymme för SRMH att ta egna initiativ som rör 
miljö- och klimatfrågor. Inget i de lagar och förordningar 
som styr SRMH:s arbete motsäger ett vidgat perspektiv; 
till exempel att omfatta klimatomställningsarbetet eller 
att arbeta förebyggande med information i skolorna. En 
viktig uppgift för SRMH är att agera för att minska 
utsläppen från trafik/transporter och därmed ge minskat 
bilåkande i kommunen. För detta krävs ett omfattande 
informationsarbete som inspirerar till ändring av 
attityder hos Täbys invånare. 

Med tanke på klimatförändringarna måste vi 
uppmärksamma de ökande innetemperaturerna i förskolor och äldreboenden. En annan viktig 
fråga är bullerproblemen inom kommunen, där åtgärder måste vidtas.

Överförmyndarnämnden:  
ÖKAT BEHOV AV VÄLUTBILDADE GODE MÄN 

En person som själv inte kan 
sköta sina angelägenheter 
kan få en god man eller 
förvaltare, en ställföreträ-
dare, till hjälp. Uppdraget, 
både som frivillig insats och 
tvångsåtgärd, handlar om att 
hjälpa en medmänniska. Det 
innebär att komma nära en 
person och den personliga 
integriteten. Det är då viktigt 
att den God manverksamhet 
som Täby erbjuder håller 
god kvalitet. 

De som har uppdraget som 
ställföreträdare ska vara väl-
informerade och välutbilda-
de för uppdraget. Därför ska 
kommunen också ge ställ-
företrädarna möjlighet att 
vara det.   
Det är viktigt att kommunen 
lämnar bra information till 
medborgarna om överför-
myndarnämndens verksam-
het och underlättar smidig 
kontakt när så behövs. 

Detta vill Socialdemokraterna i SRMH: 

En informationskampanj ska tydliggöra de beteendeförändringar som krävs hos Täbys 
invånare för att klara klimatomställningen. 
Ett informationsarbete måste göras för att minska bilåkandet; transporterna ska särskilt 
uppmärksammas. 
Bullerskyddsprogrammet ska uppdateras och följas upp kontinuerligt. 
De ökande inomhustemperaturerna i förskolor och äldreboenden ska uppmärksammas. 
SRMH:s arbete med service och bemötande till företag och kommuninvånare ska förstärkas. 
 

 

 

 

 

Detta vill 
Socialdemokraterna i 
överförmyndarnämnden: 

Förslag till fördjupad infor-
mation om Överförmyndar-
nämndens ansvar och 
verksamhet ska tas fram. 
 
Förslag ska ges om att 
vidareutveckla utbildningen 
för gode män och för-
valtare. 
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Socialdemokraternas budgetförslag för verksamhetsåret 2025 
 
Utifrån det rådande ekonomiska läget i Sverige har socialdemokraterna i Täby beslutat att 
bibehålla nuvarande skattesats. Vårt förslag innehåller därför en anpassning till 
Täbyalliansens budget. Vi omfördelar dock deras ekonomiska förslag till en mer solidarisk 
budget. Vi tar bland annat bort den omdiskuterade kvalitetspengen inom hemtjänsten och 
SÄBO. 
 
Reformer 
Kommunstyrelsen        - 4,13 
1 konsumentvägledare – 1 
Mälardalsråd -0,1 
Klimatkommunerna – 0,03 
250 sommarjobbsplatser -3 
Stadsbyggnadsnämnden 0,00     
Lantmäterienämnden 0,00 
SRMH -0,00            
Kultur och fritidsnämnden                                                                                                    - 6,45 
Halverad kulturskoleavgift – 3,2 
2 fältassistenter -1,1 
Nolltaxa för ungdom i kommunens lokaler -1,55  
Flytt av biblioteket Hägernäs -0,6 
Socialnämnden         - 0,7       
1 socialsekreterare – 0,7                                
Äldrenämnden 
1 % höjning äldrepeng   – 8,1           - 12 
Införande av hemtjänstindex – 0,5 
3 kvalitetsutvecklare - 2  
1 undersköterska -0,5 
1 sjuksköterska – 0,9 
Barn och grundskolenämnden        - 32,4 
2 tjänster elevhälsan – 1,5 
Ökad grundskolepeng – 9,3 
Enhetlig förskolepeng -21,6 
Gymnasie- och näringslivsnämnden – 0,00                 
Överförmyndarnämnden -0,00 
 
Summa utgiftsposter          55,68 
     
Finansiering 
Kvalitetspeng SÄBO o hemtjänst               21,9 
Avgår förskolepeng          13,8  
Summa finansiering           35,7 
       
           
Total effekt på det ekonomiska resultatet i förhållande till koalitionens förslag    – 19,98 

Budgeterat överskott enligt Täbyalliansen         130    

Årets överskott enligt socialdemokraternas förslag      = 110,02 
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